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Sag nr.  211  Orientering om likviditet 2009 
 
Journal nr.:  003793-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 46, stk. 2. 

 

Sagsfremstilling: Økonomiafdelingen fremsender oversigt over likviditet til og med 
oktober måned 2009. 
  
Opgørelsen indeholder dels den løbende likviditet fra 2008 og frem, 
dels udviklingen i den gennemsnitlige likviditet, opgjort efter 
kassekreditreglen, i 2009. 
  
Opgørelsen af den løbende likviditet udviser for oktober måned en 
beholdning på 198,5 mio. kr., mens gennemsnittet efter 
kassekreditreglen (dvs. fra november måned 2008 til og med oktober 
måned 2009) var 194,3 mio. kr. 
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomiafdelingen har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Økonomichefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Opgørelsen tages til efterretning.  

 

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 

Bilag: Likviditetskurve til og med november 2009 
 

 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7925,1030).pdf
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Sag nr.  212  Budgetopfølgning pr. 30. september 2009 for Økonomiudvalgets 

område 
 
Journal nr.:  018856-2008 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunens styrelse §40 

 

Sagsfremstilling: Budget og Analyse har foretaget en budgetopfølgning pr. 
30.september  2009 for Økonomiudvalgets område. 
 
Gennemgangen af udvalgets samlede budgetramme, har givet 
anledning til tillægsbevillinger for -4,093 mio. kr., hvoraf  -2.276 mio kr. 
modvares af udgifter på andre udvalg i 2009.  
 
Overførsel mellem øvrige udvalg  -2,276 mio. kr. består af: 

•  0,377 mio. kr. vedrørende overførsel fra 2008 til 2009 som 
fejlagtigt er overført til Teknik- og Miljøudvalgets 
udviklingspulje. Beløbet tilbageføres til Økonomiudvalgets 
overførelsespulje.  

• -0,361 mio. kr. vedrørende julefrokost. Der overføres til 
fagudvalgene 100 kr. pr. medarbejder som tilskud til et 
julefrokostarrangement.  

• -0,692 mio. kr. nedskrives lønpuljerne med, og beløbet 
overføres til rengøringspersonalet på skoleområdet, da der i 
2009 er udbetalt løntillæg med tilbagevirkende kraft for 
perioden 2006-2008.    

• -1.600 mio. kr. nedskrives lønpuljerne ligeledes med, og 
beløbet overføres til klubområdet, da de faktiske 
gennemsnitlønninger er højere end budgetlagt.  

Den egentlige tillægsbevilling på -1.817 mio. kr. består af:  

• -1.817 mio. kr. vedrørende arbejdsskadeforsikring m.v. Det 
afsatte beløb korrigeres i overensstemmelse med aktuarapport 
udarbejdet af kommunens forsikringsrådgiver Willis. 
Korrektionen af budgettet for 2010-2013 er foretaget i 
forbindelse med 2. behandlingen af budgettet for 2010.  
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Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 30. september 2009 har resulteret i 

tillægsbevillinger for netto -1.817.000 kr.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler 
Byrådet at: 

1. omplaceringer til andre udvalg på -2.276.000 kr. godkendes.  
2. egentlige tillægsbevillinger på - 1.817.000 kr. godkendes. 

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 

Bilag: Budgetopfølgning 30. september 2009 
090930_forbrugsrapport_økonomi_drift 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7926,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7927,1030).pdf
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Sag nr.  213  Budgetopfølgning pr. 30. september 2009 
 
Journal nr.:  018854-2008 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunens styrelse § 40                   

 

Sagsfremstilling: Fagområderne har i samarbejde med Budget og Analyse foretaget 
budgetopfølgning pr. 30. september 2009 på driftsbudgetterne. 
  
Denne budgetopfølgning indeholder resultatet af udvalgsbehandlinger 
i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget, 
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget, Social- og Ældreudvalget, 
Erhvervs- og Arbejdsmarkedsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget og 
Plan- og Udviklingsudvalget med henblik på Økonomiudvalgets og 
Byrådets endelige godkendelse af de bevillingsmæssige 
konsekvenser. 
  
Økonomiudvalgets budgetopfølgning for eget område behandles på et 
særskilt punkt på dette møde. 
  
Tillægsbevillinger på driftsområdet mellem udvalgene: 
Af nedenstående tabel fremgår omplaceringer mellem udvalgene, som 
samlet set giver 0.   
Hele 1. 000 kr. Budget 2009 Budgetvirkning 

i 2010-2013 
Udvalg   
Økonomiudvalget -2.276  
Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget 

2.102 -422

Kultur- og Fritidsudvalget 13  
Sundheds- og 
Forebyggelsesudvalget 

10  

Social- og Ældreudvalget 2.375 2.649
Erhvervs- og 
Arbejdsmarkedsudvalget 

2 

Teknik- og Miljøudvalget -370  
Plan- og Udviklingsudvalget -1856 -2.227
I alt 0  

0
  
Udgifter på 0,408 mio. kr. til kørsel af mad mellem køkkenerne på 
ældreområdet flyttes fra Opvækst- og Uddannelsesudvalget til Social- 
og Ældreudvalget. 
  
Fra lønpuljer under Økonomiudvalgets område flyttes ialt 2,292 mio. 
kr. til Opvækst- og Uddannelsesudvalget med 0,692 mio. kr. til 
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finansiering af regulering af løn til rengøringspersonale og 1,6 mio. kr. 
til klubområdet, da de faktiske gennemsnitslønninger er højere end 
budgetlagt. 
  
Konteringsreglerne er ændret således, at udgifterne til handicapkørsel 
skal konteres under hjælpemidler derfor flyttes 1,856 mio. kr. fra  Plan- 
og Udviklingsudvalget til Social- og Ældreudvalget.  
  
I forbindelse med overførsel fra 2008 til 2009 er der fejlagtigt blevet 
overført 0,377 mio kr. for meget til Teknik- og Miljøudvalgets 
udviklingspulje, derfor tilbageføres beløbet til den centrale 
overførselspulje under Økonomiudvalget. 
  
Der overføres 0,361 mio. kr. fra Økonomiudvalget til fagudvalgene 
vedrørende et tilskud på 100 kr. pr. medarbejder til et 
julefrokostarrangement.   
  
Egentlige tillægsbevillinger 
  
Egentlige tillægsbevillinger resulterer samlet set i mindreudgifter på  -
2,677 mio kr. i 2009, merudgifter i 2010 på 0,298 mio. 
kr. og mindreudgifter på  -0,232 mio. kr. i 2011-2013 i forhold til 
budgetlagt. 
  
Nedenfor gennemgås ændringerne for de enkelte udvalg: 
Hele 1. 000 kr. Budget 

2009 
Budgetvirk-
ning i 2010 

Budgetvirk-
ning i 2011-
20130 

Udvalg   
Økonomiudvalget -1.817  
Nedjustering af 
forsikringsbudgettet 

-1.817  

  
Opvækst- og 
Udannelsesudvalget 

-960  

Nedjustering af 
forsikringsbudgettet 

-829  

Færre børn på dagtilbud- 
og sfoområdet 

-1.131  

Madordning i 
daginstitutioner 

1.000  

  
Kultur- og Fritidsudvalget 163  
Øget driftstilskud til SIK 160  
Justering af budgettet på 
billetsalg i SIK 

27  

Korrektion af overførsel fra 
2008 

17  
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Nedjustering af 
forsikringsbudgettet 

-41  

  
Sundheds- og 
Forebyggelsesudvalget 

-32  

Nedjustering af 
forsikringsbudgettet  

-32  

  
Social- og Ældreudvalget -1.560  
Nedjustering af 
forsikringsbudgettet  

-601  

Forrentning og afskrivning -2.331  
Demografi regulering på 
ældreområdet m.v 

2.728  

Overførselsudgifter -1.357  
  
Erhvervs- og 
Arbejdsmarkedsudvalget 

1.334  

Nedjustering af 
forsikringsbudgettet 

-23  

Beskæftigelsesordninger 715  
Fleksjob og løntilskud 642  
  
Teknik- og Miljøudvalget -208 298 171
Grundskyld til nyopkøbte 
ejendomme 

69 171 171

Lejeindtægter på 
nyopkøbte ejendomme 

-108  

Nedjustering af 
forsikringsbudgettet 

-42  

Vandmiljøplanen -127 127 
  
Plan- og 
Udviklingsudvalget 

403  -403

Busdrift 403  -403
I alt -2.677 298 -232

  
  
I forbindelse med at Kommunens forsikringsrådgiver Willis har 
udarbejdet en aktuarrapport vedrørende arbejdsskadeforsikring kan 
forsikringsbudgettet samlet nedjusteres med -3.385 mio kr.   
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Opvækst- og Uddannelsesudvalget 
Færre børn på dagtilbudsområdet og skolefritidsordningerne i 2009 
giver en mindre udgift på -1,131 mio. kr. i forhold til budgettet. 
 
Besparelsen på 1,0 mio. kr. vedrørende madordning på 
dagtilbudsområdet er ikke opnået, da ordningen ikke implementeres i 
2009. 
  
Kultur- og Fritidsudvalget 
Øget driftstilskud på 0,160 mio. kr. til SIK (Slangerup Idræts- og 
Kulturcenter) i henhold til genopretning af driftsbudgettet samt 0,027 
mio kr. vedrørende justering af det budgetteret billetsalget. 
  
Social- og Ældreudvalget 
Forrentning og afskrivning på de takstfinansierede institutioner skal 
ikke budgetlægges, men alene indregnes i takstgrundlaget. Dette 
giver en budgetbesparelse på -2.331 mio. kr. 
 
I forbindelse med regulering af demografipuljerne er udvalget tildelt 
 2,728 mio. kr., hvor af 2.276 mio. kr. tilgår ældreområdet.    
 
Mindreudgifter på -1,357 mio. kr. vedrørende 
overførselsudgifter. Mindreudgifterne medfinansierer merudgifter til 
beskæftigelsesordninger, fleksjob og løntilskudsstillinger  under 
Erhvervs- og Arbejdsmarkedsudvalget. 
  
Erhvervs- og Arbejdsmarkedsudvalget 
Udvalgets område opskrives med i alt 1,357 mio. kr. som fordeler sig 
således med 0,715 mio. kr. til beskæftigelsesordninger på baggrund af 
flere kontantshjælpsmodtagere og 0,642 mio. kr. vedrørende fleksjob 
og løntilskudsstillinger. 
  
Teknik- og Miljøudvalget  
Udgifter til grundskyld på 0,069 mio. kr. og indtægter fra udlejning på 
 -0,108 mio. kr. på de nyopkøbte ejendomme i forbindelse med NyBy-
projektet. 
 
Der forventes ikke afholdt udgifter til vandmiljøplanen i 2009, da der 
forsat afventes udmeldinger fra Miljøcenter Roskilde og Miljøstyrelsen. 
Budgetbeløbet på 0,127 mio. kr. overføres til budget 2010. 
  
Plan- og Udviklingsudvalget 
Fra budget 2011 overflyttes 0,403 mio. kr. til  handicapkørslen i 2009. 
Der forventes at være råderum i 2011, da Movia vil ændre fordelingen 
af udgifterne mellem kommunerne og regioner.      
.  
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Bevilling: Sagen indeholder tillægsbevillingsansøgninger for netto  -2,677.000 

kr. for 2009 , 298.000 kr. i 2010 og -232.000 kr. i budget 2011-2013. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse bemærker, at der er tale om en 
tillægsbevillingsansøgning på i alt  -2,677 mio. kr. som vil forbedre  
resultatet i 2009. 
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Indstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget, 

Sundheds- og Forebyggelsesudvalget, Social- og Ældreudvalget, 
Erhvervs- og Arbejdsmarkedsudvalget, Teknik- og Miljøudvalget og 
Plan- og Udviklingsudvalget har indstillet budgetopfølgningen for 
deres områder til Byrådets godkendelse.  
 
Budgetopfølgningen for økonomiudvalgets egne områder behandles 
på samme møde som den samlede budgetopfølgning. 
 
Budget og Analysechefen indstiller på baggrund af fagudvalgenes 
behandling af de enkelte områder, at det overfor Økonomiudvalg og 
Byråd anbefales, at 

1. tillægsbevilling på ialt  -2,677 mio. kr. i  2009, 298.000 kr. i 
2010 og -232.000 kr. i 2011 - 2013 godkendes    

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 
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Sag nr.  214  Godkendelse af takster - Budget 2010 - for Økonomiudvalgets 

område 
 
Journal nr.:  025898-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vedlagte takstblad indeholder de beregnede takster for 
budgetåret 2010. 
 
Taksterne er beregnet med udgangspunkt i budget 2010, som 
blev endeligt vedtaget af Byrådet den 8. oktober 2009. 
 
Det forudsættes, at eventuelle forslag til ændringer holder sig 
indenfor de økonomiske rammer, som er forudsat i vedtagne 
budget 2010. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

De beregnede takster svarer til de beløbs- og indholdsmæssige 
forudsætninger, som er indeholdt i det vedtagne budget 2010. 
 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller, at Økonomiudvalget 
indstiller taksterne indenfor sit område til Byrådets endelig 
godkendelse. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 

Bilag: 3. udgave - takstark til økonomiudvalgets behandling 
 

 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7928,1030).pdf
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Sag nr.  215  Godkendelse af takster - Budget 2010 
 
Journal nr.:  025898-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vedlagte takstblad indeholder de endelige takster for budgetåret 2010. 
  
Taksterne er beregnet med udgangspunkt i budget 2010, som blev 
endeligt vedtaget af Byrådet den 8. oktober 2009.  
  
Økonomiudvalgets takster for eget område behandles på et særskilt 
punkt på dette møde.  
  
Samtlige takster vil, efter den endelige vedtagelse i Byrådet, blive 
publiceret på kommunens hjemmeside, samt øvrige relevante medier.  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

De beregnede takster svarer til de beløbs- og indholdsmæssige 
forudsætninger, som er indeholdt i det vedtagne budget 2010. 
 

Indstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget, 
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget, Social- og Ældreudvalget og 
Teknik- og Miljøudvalget har indstillet takstbladet for deres områder til 
Byrådets godkendelse. 
 
Plan- og udviklingsudvalget og Erhvervs- og Arbejdsmarkedsudvalget 
har ikke behandlet takstbladet, da der ikke udarbejdes takster inden 
for dette område.  
 
Takstbladet på Økonomiudvalgets eget område behandles på samme 
møde som det samlede takstblad. 
 
Budget- og Analysechefen indstiller på baggrund af fagudvalgenes 
behandling, at Økonomiudvalget og Byrådet godkender det samlede 
takstblad. 
 

Tidligere 
beslutninger: 
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Beslutninger: Revideret takstblad omdelt. 

 
Anbefales. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 

Bilag: 3. udgave - takstark til økonomiudvalgets behandling 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7928,1030).pdf
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Sag nr.  216  Analyse af rengøringsområdet i Frederikssund Kommune 
 
Journal nr.:  009944-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse samt udbud i henhold til 

Europaparlamentets og Rådets direktiv nr. 2004/18/EF af 31. marts 
2004 og bekendtgørelse nr. 937 af 16. september 2004 fra Økonomi- 
og Erhvervsministeriet om samordning af fremgangsmåderne ved 
indgåelse af offentlige vareindkøb, offentlige tjenesteydelseskontrakter 
og offentlige bygge- og anlægskontrakter  
 

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte på mødet den 2. september 2009 følgende 
indstilling fra administrationen: 

1. i forhold til den økonomiske situation vælges model 3, fuld 
udlicitering af rengøringsopgaven med en forventet 
årlig besparelse på 11,8 mio. kr.  

2. indarbejde de foreslåede optioner til dobbeltrengøring i SFO 
toiletter og ekstra gulvvask til sammenlagt ca.1,6 mio. kr. årligt  

3. oversende sagen til høring i Med-systemet i perioden 3. 
september 2009 til 30. oktober 2009 kl. 12.00  

4. ny rengøringsstruktur godkendes endeligt på byrådets møde 
den 25. november 2009 

Carsten Cederholm var fraværende. 

 2. Høringsrunde 

Der blev herefter iværksat 2. høringsrunde om den valgte model 3, 
fuld udlicitering af rengøringsopgaven. Høringen blev suppleret med 
forudsætningen i model 3, at virksomhedsoverdragelsesklausulerne 
løber til den 1. april 2011. 

 Høringssvar 

Ved høringsfristens udløb den 30.10.2009 var der indkommet 39 
høringssvar. Høringssvarene afspejler meget bredt hele kommunen 
på rengøringsområdet. Høringssvarende kan opdeles i følgende 
kategorier: 

1. For eller imod udlicitering 
2. Rengøringskvalitet 
3. Synlig rengøring 
4. Fejl i materialet 
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5. Arbejdsmiljømæssige krav 
6. Brud på Medaftalens § 7, der blandt andet handler om, at 

medarbejdernes svar skal være tilgængelige for byrådet. 

Ad 1 - Byrådets beslutning fra 2. september 2009, hvor indstillingens 
punkt 1 følges: i forhold til den økonomiske situation vælges modellen 
fuld udlicitering. 

 Ad 2 - Som det fremgår af tidsplanen for den videre proces, så vil den 
generelle kravspecifikation blive tilpasset i forhold til det enkelte 
område, med involvering af den faglige ekspertise. 

 Ad 3 - Det er en forudsætning, at den nuværende synlige rengøring, 
der sammenvægtet udgør 25%, ikke vil blive ændret. 

 Ad 4 - Forinden det endelige udbudsmateriale udsendes vil 
eventuelle fejl blive rettet op, hvilket anses for at være få og 
ubetydelige. 

 Ad 5 - Når udbudsmaterialet udarbejdes er det en klar betingelse, at 
der i EU-udbud skal være taget højde for de arbejdsmiljømæssige 
krav. Dette vil naturligvis ske i denne sag. Materialet vil naturligvis leve 
op til regler og krav på området. 

 Ad 6 - Administrationen anser ikke medaftalens § 7 brudt. 
Høringssvarene fra 1. høring, kunne byrådets medlemmer løbende 
frem til 30. juni 2009 elektronisk følge med. Til byrådets 
budgetseminar i august måned var der ligeledes udarbejdet bilag i 
papirudgave. Dernæst var der vedlagt bilag til behandlingen den 2. 
september 2009, suppleret med kommentarer som et yderligere bilag. 

Ved 2. høringsrunde, der udløb 30. oktober 2009 har byrådets 
medlemmer ligeledes løbende kunne følge med. Høringssvarene er 
vedlagt denne dagsorden som bilag i sagen. 

 Informationsmøde 

Administrationen afholdt informationsmøde for alle involverede parter 
og medarbejdere indenfor rengøringsområdet den 10. november 
2009. Der var et flot fremmøde. Af de to inviterede organisationer 
mødte 3F. Mødets udgangspunkt var naturligvis, at såfremt byrådet 
den 25. november 2009 fastholder model 3, fuld udlicitering, skulle 
virksomhedsoverdragelsesklausulerne informeres ud til 
medarbejderne. Dette vil yderligere snarest muligt efter byrådets 
beslutning ske per brev, til hver enkelt medarbejder. 
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 Kontrolbud 

Finansministeriets udbudscirkulære beskriver, at man kan lave et 
kontrolbud, men man er ikke forpligtet. 

Byrådets beslutning ligger op til fuld udlicitering, hvorfor kontrolbud 
ikke er relevant. Kommunens bud på området er, hvad der totalt set 
er afsat på budget 2009, i alt 50,2 mio. kr. 

 Den videre proces 

• 25. november 2009 - Byrådet træffer endelig beslutning om 
fremtidig rengøringsstruktur 

• Fra 26. november 2009 – Der opstartes proces efter byrådets 
beslutning.  
• Kravspecifikationer 
• Udbudsmaterialet - opdelt i 3 mulige løsninger:  

1. Opdelt i 4 områder - Slangerup, Frederikssund, 
Jægerspris og Skibby. 
2. Opdelt i 2 områder - øst for fjorden og vest for fjorden. 
3. Området dækker hele kommunen. 

• Udbudsrunde 
• Valg af operatør/-er til den kommende struktur 

• Medio 2010 - Ny struktur kan gennemføres 

 

Bevilling: Der er i budget 2010 indarbejdet besparelse vedrørende model 3. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
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Indstilling: Administrationschefen indstiller overfor Økonomiudvalget at anbefaler 

overfor Byrådet at: 

1. i forhold til den økonomiske situation vælges model 3, fuld 
udlicitering af rengøringsopgaven med en forventet 
årlig besparelse på 11,8 mio. kr.  

2. indarbejde de foreslåede optioner til dobbeltrengøring i SFO 
toiletter og ekstra gulvvask til sammenlagt ca.1,6 mio. kr. årligt  

3. det er en forudsætning, at 
virksomhedsoverdragelsesklausulerne udløber den 31. marts 
2011.  

4. Kommunen afgiver ikke kontrolbud  
5. Det forventes, at byrådet vælger aktør/ -er på mødet i april 

måned 2010. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales 
 
Administrationen skal sideløbende udarbejde en handlingsplan, der 
kan iværksættes såfremt udbudsprocessen ikke viser det forventede 
provenue. 

Bilag: Bilag høringssvar ny rengøringsstruktur model 3 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7951,1030).pdf


 

 

  
 
 
 
 
 Side 19 af 39 

 
Sag nr.  217  Anmodning om garanti for låneoptagelse til Frederikssund Forsyning 
 
Journal nr.:  027260-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 41 

Lov om kommunernes låntagning og meddelelse af garantier m.v. 
 

Sagsfremstilling: Frederikssund Forsyning anmoder den 23. oktober 2009 om garanti 
for lån i KommuneKredit på 44,0 mio. kr.  
Anmodningen vedrører flg. projekter: 
  

1. Åvej, Matrikel 75a, SLANGERUP BY, etablering af 
forsinkelsesbassin. Samlet anlægsbevilling på 23,8 mio. kr.  

2. Separering af spildevand i den gamle bydel i Slangerup. 
Samlet anlægsbevilling på 16,6 mio. kr.  

3. Skibby by. Renovering af spilde- og regnvandssystemerne. 
Samlet anlægsbevilling på 13,0 mio. kr. 

Samlet udgør anlægsbevillingerne for de tre projekter 53,5 mio. 
kr.ekter: t. kr. 53.461 
  
Frederikssund Forsyning oplyser, at det ikke er likviditetsmæssigt 
muligt at gennemføre projekterne uden et lån på 44,0 mio. kr. 
Forudsætningen for, at dette kan optages i KommuneKredit er, at 
Frederikssund Kommune yder garanti for lånet. 
  
Frederikssund Forsyning anmoder derfor om kommunal garanti på 
44,0 mio. kr. 
  
Udgiften til de nævnte formål er omfattet af lånebekendtgørelsens 
bestemmelser om automatisk låneadgang. Dette betyder, at 
kommunen kan yde den ansøgte garanti uden at dette medfører 
reduktion af kommunens låneramme eller krav om deponering. 
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomiafdelingen bemærker, at sagen ikke har umiddelbare 
økonomiske konsekvenser. Da Frederikssund Forsyning er 100% 
kommunalt ejet vurderes risikoen ved at yde den ansøgte garanti som 
minimal. 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 20 af 39 

 
Indstilling: Økonomichefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Det overfor Byrådet anbefales at yde den ansøgte garanti. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 

Bilag: Anmodning om garanti fra Frederikssund Forsyning 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7930,1030).pdf
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Sag nr.  218  Ansøgning om frigivelse af anlægsbevilling til udmøntning af 

byrådsbeslutning vedr. skolestruktur i Frederikssund By – område 
Midt / Nord. 

 
Journal nr.:  026164-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog i marts 2009 (sag nr. 44) den fremtidige struktur for 
folkeskolens indretning i Frederikssund By. Byrådet vedtog, 

1. at sammenlægge skoledistrikterne for Åbjergskolen og Oppe 
Sundby Skole, hvor begge matrikler  indeholder 0 - 9 klasse i 
to spor,  

2. at Græse Bakkeby skoles elever efter 6. klasse, fra sommeren 
2009 fortsætter i pavillionbygninger på Marienlystskolen, 

3. at der etableres et 10 klassecenter for hele Frederikssund 
Kommune på Marienlystskolen adskilt fra den øvrige 
overbygningsskole med egen indgang, for at give en klar 
selvstændig profil. Byrådet præciserede, at 10 klasseceterets 
ledelse er adskilt fra Marienlystskolens ledelse. 

4. at Marienlystskolen ombygges til en 4-sporet 
overbygningsskole for Midt/Nord. På matriklen 
integreres Ungdomsskolen og UU Vest. Der etableres et 
pædagogisk center, og det overlades til administrationen at 
finde en hensigtsmæssig placering af dette i forhold til egnet 
lokalekapacitet på skolerne. 

5. at Græse Bakkeby Skole fortsætter som 2-spors skole for 0 - 6 
klasse. Falkenborgskolen ombygges og opdateres til at rumme 
tre spor for 0 - 6 klasse. 15% af Falkenborgskolens 
skoledistrikt flyttes til Åbjerskolsens skoledistrikt, 

6. at igangsætte en proces for en hurtig afklaring af 
specialklassernes og læseklassernes placering, 

7. at Åbjerskolen og Oppe Sundby Skole nedlægges og 
fusioneres til én afdelingsopdelt skole senes med virkning fra 
skoleåret 2014/2015. Inden da er Åbjergskolen udvidet og 
opdateret iflg. planen, så den kan rumme alle elever i distriktet. 
Som en konsekvens sælges Oppe Sundby Skole senest i 
sommeren 2014. 

Nærværende sag handler om at få meddelt den for realiseringen af 
byrådets beslutninger for Midt/Nord - opdatering og ombygning af 
Marienlystskolen og Falkenborgskolen jf. beslutningens delpunkter 3, 
4 og 5 - nødvendige anlægsbevilling. 
  
Der er i budget 2009 afsat 1 mio.kr. og i budget 2010 afsat 55,5 
mio.kr. i alt 56,5 mio.kr. til disse anlægsarbejder.  
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Programoplægget for om- og udbygning af Marienlystskolen og 
Falkenborgskolen er udarbejdet i samarbejde med skolernes ledelse 
og indeholder en beskrivelse af skolernes behov for justeringer af 
indretningen i forbindelse med den pædagogiske opdatering, samt en 
ramme for tid og økonomi. Det kan oplyses, at arbejdet med 
programoplægget har afdækket behov for udførelse af en række skal-
opgaver som følge af BR08 (Bygningsreglement 2008), hvis økonomi 
ikke var vurderet og derfor ikke omfattet af beslutningssag nr. 44 fra 
marts 2009. Den endelige størrelse af denne udfordring vil blive 
afdækket i den efterfølgende detailprojektering og udbud af opgaven. 
  
Der vil ligeledes i forbindelse med detailprojekteringen skulle tages 
stilling til nyrenoveringsgraden for de enkelte bygninger, der bliver 
berørt af den pædagogiske opdatering.  
 
Tidsplan  
 
Skolerne har ønsket at ombygningen af Marienlystskolen og 
Falkenborgskolen er færdig til skolestart 2011/2012. Da der der 
imidlertid i projektet skal tages højde for skolernes samtidige 
vedligeholdelse jf. BR08, vurderes det nødvendigt at udskyde den 
fuldstændige færdiggørelse til sommeren 2012; men dog således, at 
skolerne vil kunne tages i anvendelse som ønsket af skolerne ved 
skolestart 2011/2012.  
 
Udbud 
For begge skoler gennemføres udbud af ombygningsarbejderne i to af 
hinanden uafhængige udbud i totalrådgivning samt et udbud i 
totalentreprise. Der gennemføres prækvalifikation for udvælgelse af 3-
5 tilbudsgivere. 
Udbud i totalrådgivning ønskes da medinddragelsen i valg af 
indretning og materialer er væsentlig større her end i et total udbud.  
 
Sideløbende med ovenstående udarbejdes udbudsmaterialet til 
afholdelse af totalentreprisekonkurrence om etablering af nye 
idrætsfaciliteter på Falkenborgskolen. Der gennemføres 
prækvalifikation for udvælgelse af 3-5 tilbudsgivere.  
Byggesektionen har vurderet at Marienlystskolen og Falkenborgskolen 
skal udbydes på følgende måde for at få den optimale indflydelse, 
samt opfylde ønsket om at forudsætningerne for flytning af elever kan 
ske inden skolestart 2011. 
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•     Falkenborgskolen udbydes i totalrådgivning med undtagelse 
af idrætshallen og udearealerne. 

•     Marienlystskolen udbydes i totalrådgivning med undtagelse 
af udearealer og toiletter. 

•      Inventar indkøbes af Frederikssund Kommune som en 
bygherreleverance. 

•     Idrætshallen på Falkenborgskolen udbydes i totalentreprise. 

•     Udearealerne på begge skoler udbydes til landskabsarkitekt. 

  

Bevilling: Der søges om frigivelse af en samlet anlægsbevilling på 56,5 mio. kr. 
til om- og udbygning af Marienlystskolen og Falkenborgskolen 
finansieret af afsat rådighedsbeløb på 1 mio. kr. i 2009, 32,4 mio. kr. i 
2010 og 23,1 mio. kr. i 2011. 
  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 
  
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst og Uddannelse indstiller at Opvækst og 
Uddannelsesudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at: 
  

1. programoplægget godkendes som grundlag for 
ombygningerne af Marienlystskolen og Falkenborgskolen,  

2. byggetiden forlænges, således at byggeriet afsluttes juni 2012, 
3. byrådet meddeler en samlet anlægsbevilling på 56,5 mio. kr. til 

om- og udbygning af Marienlystskolen og Falkenborgskolen 
finansieret af afsat rådighedsbeløb på 1 mio. kr. i 2009, 32,4 
mio. kr. i 2010 og 23,1 mio. kr. i 2011, 

4. udbudsmaterialet til prækvalifikation at totalrådgivere 
udsendes, og at  

5. udbudsmaterialet til totalentreprisen på Falkenborgskolen 
udsendes. 
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 02. 
november 2009 
 
Udvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at: 
 
1) programoplægget godkendes som grundlag for ombygningerne af 
Marienlystskolen og Falkenborgskolen, 
2) byggetiden forlænges, således at byggeriet afsluttes juni 2012, 
3) Byrådet meddeler en anlægsbevilling på 1,0 mio.kr. finansieret af 
det afsatte rådighedsbeløb på 1,0 mio.kr. i budget 2009, og at 
forslaget til yderligere anlægsbevilling på 55,5 mio.kr., der er afsat 
som rådighedsbeløb i budget 2010, oversendes til beslutning af nyt 
fagudvalg og byråd 2010. Finansiering af bygningsmæssigt 
vedligeholdelsesefterslæb samt arbejder efter BR08, der skønnes til 
ca. 13. mio.kr. oversendes ligeledes til beslutning i nyt Byråd, 
4) udbudsmaterialet til prækvalifikation af totalrådgivere udsendes, og 
5) udbudsmaterialet til totalentreprisen på Falkenborgskolen 
udsendes.  
 

Beslutninger: Anbefales 
 
Der tages forbehold for placeringen af 10. klasse centeret. I 
forbindelse med Byrådsmødet vil der blive afholdt temadrøftelse, der 
belyser de økonomiske og læringsmæssige forhold vedr. den nordlige 
placering sammenlignet med den foreslåede sydlige. 
Anvendelsesmulighederne vedr. mulitisalen på Falkenborgskolen 
præsenteres ligeledes. 
 

Bilag: Ombygning Marienlystskolen okt 2009 
Notat vedr. placering af 10. klasse 
Ombygning Falkenborgskolen okt 2009 
Falkenborg og Marienlyst - diasoplæg pdf 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7931,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7932,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7933,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7934,1030).pdf
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Sag nr.  219  Slangerup Bio Kontrakt for 2009-2014 
 
Journal nr.:  007989-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Mellem den tidligere Slangerup Kommune og Slangerup Bio var 
der indgået en lejeaftale om Slangerup Bio. 
Aftalen, der udløber med udgangen af 2009, regulerer forholdet 
mellem lejer og udlejer på flg. hovedområder: 

• Definition af lejemålet  
• Økonomi og øvrige forpligtigelser  
• Genforhandlings- og opsigelsesvarsler 

Kultur- og fritidssekretariatet har i samarbejde 
med juridisk afdeling revideret og nyskrevet aftalen. 
Efterfølgende har den været sendt i høring hos bestyrelsen for 
Slangerup Bio, som havde et enkelt spørgsmål til ejerskabet af 
inventar. 
  

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for 
Kultur- og Fritidsudvalget at: 
1. Anbefale aftalen godkendt i Økonomiudvalget og Byrådet  
 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur- og Fritidsudvalget, Onsdag den 04. 
november 2009 
Kultur- og Fritidsudvalget anbefaler aftalen godkendt i 
Økonomiudvalget og Byrådet med ændring i § 2, sidste sætning, 
hvor opsigelsesperioden ændres fra 3 til 6 måneder. 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 
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Bilag: Slangerup Bio. Gl. kontrakt 1999-2009 
Revideret Udkast til fornyet kontrakt 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7935,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7936,1030).pdf
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Sag nr.  220  Udmøntning af tilskud fra "Pulje til mere cykeltrafik" 
 
Journal nr.:  017202-2009 
 
Lovgrundlag: Vejloven.  

 

Sagsfremstilling: Regeringens pulje til fremme af mere cykeltrafik er nu blevet 
udmøntet. 
 
Frederikssund Kommune havde efter Teknik- og Miljøudvalgets 
anbefaling af 5. maj 2009 søgt puljen om tilskud til følgende 
projekter:  
 
Projektnr 5: Sti langs Kulhusvejen 
Projekt nr 8 : Cykelsti langs Græse strandvej 
Projekt nr 9: Cykelsti mellem Snogekærudstykningen og 
Jægerspris skole 
 
Frederikssund Kommune har nu modtaget en tilkendegivelse på, 
at vi kan modtage 2,5 mio. kr. som medfinansiering til etablering 
af Kulhusstien. Der var til dette formål søgt 5 mio. kr. fordelt over 
4 år. Der mangler således 2,5 mio. kr. i den forudsatte 
finansiering, ligesom administrationen er ved at undersøge om 
anlægget kan etapedeles over flere år eller om bevillingen 
samtidig kræver fremrykning af investeringen for at vi kan 
udnytte tilskuddet. 
 
I tilkendegivelsen er ikke medtaget tilskud til de to øvrige 
projekter og dette betyder at Frederikssund Kommune selv skal 
finde midlerne til den supplerende restfinansiering som 
supplement til de allerede i anlægsbudgettet afsatte midler.  
 
På udvalgets anlægsramme under Puljen til trafikinvesteringer 
for 2009 var der 492.000 kr. som i forbindelse med 
budgetlægningen blev overført til 2010. 
 
Projekt nr 8: Sti langs Græse Strandvej:  
Projektet anslås at koste 530.000 kr. 
Vedr. dette projekt kan det oplyses, at etablering af denne sti 
kræver en dispensation for strandbeskyttelseszone. Denne 
dispensation er givet den 29. oktober 2009. 
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Projekt nr 9: Sti mellem Snogekærudstykningen og Jægerspris 
Skole.  
 
Projektet anslås at koste 200.000 kr. 
 
Vedr. dette projekt kan det oplyses at der pt. har været 
indledende forhandling med lodsejer om indgåelse af en aftale 
om frivillig arealovertagelse og at lodsejer er positivt indstillet. 
 
Såfremt begge anlæg fortsat ønskes prioriteret i 2009 anbefales 
det, at restfinansieringen skaffes over driften, fra udvalgets 
udviklingspulje. 
 

Bevilling: Der søges om meddelelse af anlægsbevilling på 530.000 kr. til 
projekt nr. 8 finansieret af rådighedsbeløbet på anlægsprojekt 
nr. 211020 Pulje til trafikinvesteringer i 2010. 
 
Der søges om meddelelse af anlægsbevilling på 200.000 kr. til 
projekt nr. 9 finansieret af rådighedsbeløbet på anlægsprojekt 
nr. 211020 Pulje til trafikinvesteringer i 2010. 
 
Der søges samtidig overført budget for 238.000 kr. fra udvalgets 
udviklingspulje i 2009 til anlægsprojekt nr. 211020 Pulje til 
trafikinvesteringer i 2010. Puljen udgør pt. 519.270 kr., hvoraf 
120.000 er afsat til synliggørelse af naturen. Efter den 
foreslåede budgetomplacering vil puljen udgøre 281.270 kr.     
  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at 

Teknik- og Miljøudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og 
Byråd at: 

1. der meddeles anlægsbevilling på 530.000 kr. til anlæg af sti 
langs Græse Strandvej finansieret af rådighedsbeløbet på 
anlægsprojekt nr. 211020 Pulje til trafikinvesteringer i 2010.   

2. der meddeles anlægsbevilling på 200.000 kr. til anlæg af sti 
mellem Snogekærudstykningen og Jægerspris Skole 
finansieret af rådighedsbeløbet på anlægsprojekt nr. 211020 
Pulje til trafikinvesteringer i 2010.   

3. Der søges samtidig overført budget for 238.000 kr. fra 
udvalgets udviklingspulje i 2009 til anlægsprojekt nr. 211020 
Pulje til trafikinvesteringer i 2010. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik- og Miljøudvalget, Tirsdag den 03. 
november 2009 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 
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Sag nr.  221  Forslag til tillæg til spildevandsplan, Nedlæggelse af Onsved 

renseanlæg 
 
Journal nr.:  024153-2009 
 
Lovgrundlag: Bekendtgørelse af lov om Miljøbeskyttelse, LBK. nr. 1757 af den 22. 

december 2006. 
 

Sagsfremstilling: Frederikssund Forsyning ønsker at nedlægge renseanlægget i 
Onsved. Derfor skal der udarbejdes et tillæg til spildevandsplanen, der 
gør det muligt at realisere dette tiltag.  
 
Onsved Renseanlæg er et lille renseanlæg der behandler 
husspildevand fra 21 ejendomme. Tagvand nedsives eller ledes til 
gadekæret. 
 
Det rensede spildevand udledes til et vådområde bevokset med siv, 
hvorfra vandet siver videre til gadekæret. Der har været problemer 
med at overholde kravene i udledningstilladelsen. 
 
På baggrund af ovenstående er renseanlægget stoppet midlertidigt. 
Spildevand afhentes med slamsuger og køres til Hyllingeriis 
Renseanlæg.  
 
På et møde den 18. februar 2009 mellem Miljøcenter Roskilde og 
Frederikssund Forsyning, præciserede Miljøcenter Roskilde, at 
kloakforsyningen skal garantere, at udledningskravene overholdes 
eller nedlægge anlægget. 
 
Da der allerede er gjort flere forsøg på at få Onsved Renseanlæg til at 
fungere så godt, at udledningskravene kan overholdes, har 
Frederikssund Forsyning meddelt Miljøcenter Roskilde, at forsyningen 
vil nedlægge renseanlægget.  
 
I stedet for at rense husspildevandet lokalt, pumpes det til nærmeste 
kloakbrønd, hvorfra det ledes til Tørslev Renseanlæg. Det vurderes at 
denne løsning er den bedste både teknisk og økonomisk. 
 
Procedure for tillæg til spildevandsplaner: 
 
1. Vedtagelse af forslag i Teknik- og Miljøudvalget, Økonomiudvalget 
og Byrådet. 
2. Annoncering og derefter 8 ugers høring. 
3. Endelig vedtagelse. 
4. Annoncering af endelig vedtagelse. 
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Teknik - 
og Miljøudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. forslag til "Tillæg til spildevandsplan, Nedlæggelse af Onsved 
Renseanlæg" vedtages til annoncering og fremlægges i 
offentlig høring i 8 uger.  

2. Teknik- og Miljøudvalget bemyndiges til at foretage endelig 
godkendelse, hvis der ikke kommer væsentlige indsigelser, 
eller at planen administrativt kan annonceres som endelig, hvis 
der ikke kommer indsigelser. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik- og Miljøudvalget, Tirsdag den 03. november 
2009 
Anbefales. 
 
Morten Skovgaard og Torben Petterson oplyste at de som 
bestyrelsesmedlemmer i forsyningsselskabet betragter sig som 
inhabile. Morten Skovgaard og Torben Petterson deltog derfor ikke i 
behandlingen. 
 

Beslutninger: Morten Skovgaard betragtede sig som inhabil og deltog derfor ikke i 
behandlingen. 
 
Anbefales. 
De finansielle forhold vedr. oprydningen ønskes belyst. 
 
Hans Henning Bjørnsen (V) var fraværende. 

Bilag: Tillæg til spildevandsplan Nedlæggelse af Onsved renseanlæg BILAG 
til dagsordenstekst 
 

 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7937,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7937,1030).pdf
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Sag nr.  222  Movia´s Trafikplan 2009 
 
Journal nr.:  019995-2008 
 
Lovgrundlag: Lov om trafikselskaber. 

 

Sagsfremstilling: Jf. Lov om trafikselskaber skal Movia hvert fjerde år udarbejde en 
trafikplan. Første udgave foreligger nu. Movia´s Trafikplan tager bl.a. 
afsæt i Folketingets politiske aftale om ”En grøn transportpolitik” af 29. 
januar 2009. 
 
Movia´s bestyrelse godkendte på et bestyrelsesmøde den 10. 
september 2009 Trafikplan 2009, og besluttede samtidig at sende den 
i høring frem til den 13. november 2009 til alle 45 
kommunalbestyrelser og de to regionsråd. 
 
Administrationen har gennemgået Movia´s Trafikplan 2009, og på 
baggrund heraf udarbejdet et notat, hvori det anbefales at der i 
forbindelse med implementeringen af Trafikplanen målrettet arbejdes 
med række forskellige emner. Endvidere har 
administrationen udarbejdet et udkast til et høringsbrev som skal 
sendes fra Byrådet til Movia. 
  
Movias Trafikplan 2009 skal dække hele Movia´s område, og er 
derfor ikke specielt fokuseret på Frederikssund 
Kommune. Trafikplanen vil efterfølgende blive fulgt op af bl.a. mere 
konkrete lokale busplaner.  
  
Planen berører følgende punkter som har relevans for busbetjeningen 
i Frederikssund Kommune: 
  
Med handlekompetence hos Movia: 
 
1. Realtidsinformation. 
2. Korrespondance. 
3. Unødig omvejskørsel. 
4. Miljøvalg i udbudsrunder. 
5. Pålidelighed. 
6. Tilpasset busstørrelse. 
7. Bedre komfort. 
  
Med handlekompetence hos Frederikssund Kommune: 
 
1. Højere rejsehastighed. 
2. Landområder – unge og ældre. 
3. Forbedring af stoppesteder. 
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Ud over de punkter som planen beskæftiger sig med, er det 
administrationens vurdering, at der kunne have været grund til at 
forholde sig til følgende punkter i planen: 
 
Med handlekompetence hos Movia: 
 
1. Telebusruter skal medtages i www.rejseplanen.dk. 
2. Økonomi. 
  
Planen beskæftiger sig desuden ikke med den helt store udfordring i 
forhold til at få brudt den negative spiral med: 
  
- faldende passagertal 
- faldende indtægter 
- stigende omkostninger 
- loft over stigning på billetpriser (skal følge alm. løn- og prisstigninger) 
- voksende underskud 
- færre busser og dårligere service 
  
Movia´s Tafikplan 2009 vil blive gennemgået på udvalgsmødet. 
  
Administrationen har på den baggrund udarbejdet et udkast til 
høringsbrev som peger på at Movia i det videre arbejde med 
Trafikplanen skal være opmærksom på følgende punkter: 
  
at opprioritere realtidsinformation - indførelse af 
realtidsinformationstavler og "count down" tavler. 
  
at korrespondance - skift imellem kollektive trafikmidler optimeres 
således at overgangstiden bliver så kort som muligt. 
  
at der arbejdes med unødig omvejskørsel - så linjer forenkles og 
forkortes og unødig omvejskørsel undgås. 
  
at der arbejdes med miljøvalg i udbudsrunder.  
  
at der arbejdes med pålidelighed - pålidelighed/regularitet 
opprioriteres evt. via incitamentsaftaler. 
  
at der arbejdes med tilpasset busstørrelse - således at bussens 
størrelse svarer til passagermængden. 
  
at der arbejdes med bedre komfort. 
  
at der bliver opmærksomhed om højere rejsehastighed - 
fremkommelighedsprojekter evt. gennem særlige busbaner og særlige 
bussignaler. 
  
at der arbejdes for at tilpasse køreplaner i landområder til behovet hos 

http://www.rejseplanen.dk/
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kernekunder (unge og ældre). 
  
at der sættes fokus på forbedring af stoppesteder - læskærme, fast 
belægning, lys er vigtige elementer der kan være med til at forbedre 
stoppestederne. 
  
at telebusser skal medtages i www.rejseplanen.dk.  
  
at økonomi - styring og information opprioriteres af Movia nu. 
  
Administrationen  har meddelt Movia at høringsbrevet først kan 
sendes efter Byrådets møde den 25. november 2009. 
  
Movia´s Trafikplan 2009 er tidligere udsendt til alle Byrådsmedlemmer 
direkte fra Movia. Planen vedlægges dog også nærværende 
dagsorden med et link. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og 
Udviklingsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og Byrådet at: 
  

1. Movia tilskrives med et høringssvar, hvor der peges på, at der i 
det videre arbejde med Movia´s Trafikplan 2009 bør være 
opmærksomhed på de punkter som nævnt ovenfor under 
sagsfremstillingen, og  

2. Movia i høringssvaret opfordres til at få udarbejdet en strategi 
for at få brudt den negative spiral der langsomt underminerer 
bustrafikken.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Torsdag den 05. 
november 2009 
Indstillingen tiltrådt, idet det samtidigt tilkendegives overfor Movia, at 
Frederikssund Kommune gerne deltager i lokale forsøg med 
tilrettelæggelsen af den kollektive trafik.  
 

Beslutninger: Anbefales. 

http://www.rejseplanen.dk/
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Bilag: Movias Trafikplan 2009 

Movia´s Trafikplan 2009, rev. notat 
Movia´s Trafikplan 2009, høringssvar fra Frederikssund Kommune 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7729,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7730,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7731,1030).pdf
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Sag nr.  223  Beredskabsplan Frederikssund Kommune 
 
Journal nr.:  026810-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kommunen skal jf. Beredskabslovens § 24 og § 25 udarbejde en 
samlet plan for kommunens beredskab. Beredskabsplanen skal 
planlægge for opretholdelse og videreførelse af kommunens 
funktioner i tilfælde af ulykker og katastrofer, herunder 
krigshandlinger. Planen skal ajourføres mindst én gang i hver 
valgperiode. 
 
Da beredskabsplanen har et bredere sigte, skal kommunen uanset 
samarbejdet med Halsnæs om Brand- og Redningsberedskab, 
udarbejde en selvstændig plan som skal godkendes i byrådet. 
 
Beredskabsplanen skal, for den generelle dels vedkommende, bruges 
af kriseledelsesfunktionen før, under og efter en ekstraordinær 
hændelse. Den skal tillige anvendes af de enkelte forvaltninger som 
orientering og ramme for udarbejdelsen af egne delplaner og specielle 
planer. 
 
Den generelle beredskabsplan, som nu foreligger til godkendelse, er 
udarbejdet jf. Beredskabsstyrelsens vejledning og indeholder en 
minimumsplan for etablering og drift af kommunens kriseledelse og 
krisestab. 
 
Det foreliggende forslag til Generel Beredskabsplan sætter fokus på at 
forberede organisering af krisehåndtering. 
 
Planen indeholder således rammer for: 

• Aktivering og drift af krisestab  
• Håndtering af information  
• Koordinering af handling og ressourcer  
• Krisekommunikation  
• Operativ indsats. 

I planen er endvidere stillet krav om at kommunaldirektøren og 
beredskabschefen mindst én gang om året afholder en øvelse, der har 
til formål at afprøve dele af planen. En sådan øvelse påregnes 
gennemført inden for 1. kvartal 2010.  
Beredskabskommissionen anbefaler planen. 
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Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at 
Økonomiudvalget anbefaler Byrådet at: 

1. godkende planen. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 

Bilag: Generel beredskabsplan 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7938,1030).pdf
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Sag nr.  224  Meddelelser 
 
Journal nr.:  001538-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Beslutninger: Sundhedsafdelingen bedes undersøges behovet for at opsætte flere 
hjertestartere i kommunens idrætshaller m.v. gerne med støtte fra 
Tryg Fonden. 
 
 



 

Møde i Økonomiudvalget Torsdag den 19. november 2009. Mødet sluttede kl. 11.20 
 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Kim Rockhill 
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Ole Find Jensen 
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Hans Henning Bjørnsen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Morten Skovgaard 
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Knud B. Christoffersen 
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John Schmidt Andersen 
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Mads Bondo Dydensborg 
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